
 

ZÁPIS Č. 12 / 2006 (179) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  21. LISTOPADU  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 18 senátorů) 

Omluveni:   Donth/FAST, Kunovský/FIT, Mahdal/FIT, Donthová/FP  
   

Hosté:    rektor Rais, prorektoři Jura, Kotoul, Fiala, Švec, kvestor Kotek, 
RNDr. Lepková 

 

PROGRAM  ZASEDÁNÍ 
 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Složení slibu nově zvoleného člena AS VUT Ing. Petra Polácha, studenta doktorského studia 

FEKT a předání osvědčení o zvolení  
3. Schválení programu zasedání AS VUT 
4. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 24. 10. 2006 
5. Informace rektora a prorektorů 
6. Projednání Dodatku Rozpočtu VUT v Brně na r. 2006 
7. Projednání žádosti kvestora o vyjádření k nákupu pozemků v r. 2006 
8. Projednávání návrhu účasti VUT ve spin-off firmě Thrillobit  
9. Předložení návrhů na založení spin-off firem ITEUS, s.r.o. a LTR, s.r.o. 
10. Legislativní záležitosti 

 Vnitřní předpisy fakult VUT: 
*   Návrh nového znění VaJŘ AS FIT – úpravy po projednání v LK AS VUT 
*   Návrh nového znění Disciplinárního řádu FIT 

11. Ekonomické záležitosti  
 Projednání podnětu tajemnice FCH Ing. Herrmannové 
 Rozdělení rezervy AS VUT 
 Penzijní připojištění zaměstnanců VUT 

12. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
13. Různé 

                                         
PRŮBĚH JEDNÁNÍ 

 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:00 hodin. Přivítal hosty – rektora VUT prof. Raise, 
prorektory Juru, Kotoula, Fialu, Švece, kvestora VUT Kotka, RNDr. Lepkovou a přítomné členy AS 
VUT. Funkcí skrutátorů byli pověřeni doc. Hanáček a student P. Dub, DiS. 
 
2. SLOŽENÍ SLIBU NOVĚ ZVOLENÉHO ČLENA AS VUT A PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ZVOLENÍ 

V doplňovacích volbách do Studentské komory AS VUT ve volebním obvodu FEKT byl dne 7. listopadu 
2006 zvolen Ing. Petr Polách, student doktorského studijního programu. Ing. Polách složil slib člena AS 
VUT, předseda AS VUT mu poblahopřál ke zvolení a předal mu osvědčení o zvolení členem AS VUT.  
 
3. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 

Byly podány následující návrhy na úpravu programu zasedání, uvedeného v pozvánce: 

 Bod „Ekonomické záležitosti“ byl doplněn o téma „Projednání podnětu tajemnice FCH Ing. Herman-
nové“, který Ing. Herrmannová AS VUT předložila na základě požadavku Akademického senátu 
Fakulty chemické.  

 Bod „Informace zástupců VUT v RVŠ“ byl na návrh RNDr. Krupkové přeložen na konec programu 
a bod „Informace o míře nezaměstnanosti absolventů vysokých škol v ČR“ byl přeložen na další 



zasedání AS VUT.  

 Za informace vedení VUT bylo zařazeno projednání článku o vydavatelství VUTIUM, zveřejněném 
v časopise Události VUT.  

Program jednání s výše uvedenými úpravami byl schválen.   
(Hlasování:  pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů). 

 

4. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT ZE DNE 24. 10. 2006 

K zápisu nebyla doručena žádná připomínka. 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis z 11. zasedání AS VUT, konaného dne 24. 10. 2006. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

UAS1.  
AS VUT schvaluje zápis z 11. zasedání AS VUT, konaného dne 24. 10. 2006. 
 
Kvestor Kotek navrhl, aby ze zasedání AS VUT byl pořizován zvukový záznam. Doc. Hanáček sdělil, že 
AS VUT v minulosti tuto možnost zvažoval, ale vzhledem ke složitosti realizace od ní ustoupil – záznam 
musí mít průkazní hodnotu, a proto musí splňovat tyto podmínky: Kvalitní nahrávací zařízení, písemný 
souhlas všech senátorů, vyhotovení písemného záznamu z jednání – doslovný přepis (vysoký počet stran) 
i nadále standardní zápis ze zasedání. Ing. Roupec sdělil, že VaJŘ AS VUT nepožaduje, aby AS VUT 
zápisy ze svých zasedání schvaloval. Ve věci návrhu kvestora VUT souhlasil s vyjádřením doc. Hanáčka, 
že jde o záležitost komplikovanou. Uvedl, ze AS FSI zvukové záznamy svých zasedání neoficiálně 
vytváří a že záznamy z jednání jsou dobře slyšitelné. Doc. Dalík doporučil, aby se návrhem kvestora 
VUT začala zabývat legislativní komise AS VUT. 
 
Kontrola plnění usnesení a požadavků AS VUT: 

 UAS 6 ze dne 24. 10. 2006 – ustanovení připravované pracovní komise pro sledování evropských 
projektů, jejich eventuálních rizicích a ekonomických dopadech na VUT. 
Prorektor Kotoul sdělil, že o plnění tohoto požadavku AS bude informovat v širším kontextu svého 
vystoupení v bodu informace rektora a prorektorů.  

 UAS 7 ze dne 24. 10. 2006 – úprava internetových stránek – Poradní sbory a pracovní skupiny VUT. 
Usnesení je splněno.  

 Přehled o právnických osobách, ve kterých má VUT účast: „Ekonomická komise AS žádá vedení 
VUT o zveřejnění aktualizovaného seznamu právnických osob, ve kterých má VUT účast, 
dále žádá, aby byla seznámena s informacemi o konkrétních zástupcích VUT a ekonomickém 
dopadu pro VUT, dále žádá o informace o systémovém a koncepčním řešení při podnikání 
VUT prostřednictvím účasti VUT v jiných právnických osobách“ 

Kvestor Kotek informoval o přípravě požadovaného přehledu, který bude po dopracování poskytnut 
AS VUT.  

 

5. INFORMACE REKTORA A PROREKTORŮ  
 

 Rektor Rais  
 Dne 6. 11. 2006 se uskutečnilo jednání s ministryní školství M. Kopicovou o 

 výstavbě objektu „Technická 10“, kterého se zúčastnil ředitel odboru reprodukce majetku M. 
Pilin; zahájení přislíbeno od 1. 1. 2007, ukončení 08/2008, podmínkou vypsané soutěže bude 
stavba na částečný dluh, splacení MŠMT se uskuteční až v roce 2008, 

 zvýšení koeficientu FaVU s tím, že VUT musí podat oficiální a detailně zdůvodněnou žádost, 
která bude ze strany MŠMT podporována (rektor AVU v Praze J. Sopko přistupuje k návrhu 
VUT negativně). 

 Dne 15. 11. 2006 ve 14 hodin se rektoři VŠ zúčastnili  4. schůze Výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, 
mládež a tělovýchovu Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR k rozpočtu vysokých škol na rok 2007. 
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 CEITEC: oficiální založení s. r. o. se uskutečnilo dne 7. 11. 2006, uvažuje se o výběrovém řízení na 
vhodnou poradenskou firmu, rektoři a kvestoři zúčastněných VŠ se budou scházet na pracovních 
jednáních vždy jednou za týden. 

 Proběhlo jednání s V. Račanským/MU o založení spin-off firmy společně se z. s. p. o. CESNET.                              
 S OHK předběžně dojednáno vyhlášení „Oborových dnů elektrotechniky a informatiky“ ve 

spolupráci s děkany FEKT a FIT, organizací pověřen prorektor M. Švec.  
 Dne 14. 11. 2006 v 10:30 hodin se na Rektorátě VUT uskutečnil Workshop o spin-off firmách, na 

kterých mimo jiné s přednáškou vystoupili poradce ministryně školství Ing. Komárek a prof. Vrbka. 
 Dne 11. 12. 2006 se uskuteční setkání vedení VUT s poslanci, senátory a zástupci průmyslových 

podniků regionu o zapojení průmyslu do projektů operačního programu VaV pI. Organizačně 
zabezpečuje prorektor pro vnější vztahy ve spolupráci se sekretariátem rektora.  

 Probíhají jednání o připravované restrukturalizaci Rektorátu VUT, proces bude zahájen 1. 1. 2007 
a potrvá asi ½ roku. Rektor seznámil s přípravou nového útvaru marketingu a vnějších vztahů a s jeho 
vznikající organizační strukturou. Místa budou obsazována výběrovým řízením stávajícími 
pracovníky, definují se podmínky kladené ze strany vedení školy, předpokládá se minimální navýšení 
počtu zaměstnanců. V diskusi na dané téma vystoupili zejména Ing. Hanušová a RNDr. Popela. 
Předseda AS doc. Dalík na závěr v zájmu dodržení termínu zahájení restrukturalizace dne 1. 1. 2007 
upozornil, že AS VUT může návrh na restrukturalizaci v roce 2006 projednat již jen dne 19.12. 2006.  

RNDr. Pavel Popela informoval o projednávání svých připomínek ke Směrnici rektora č. 37 s Mgr. 
Marešem z ÚTT. Ocenil konstruktivní přístup Mgr. Mareše.  
RNDr. Popela požádal rektora VUT o stanovisko k situaci vzniklé díky formulaci o vydání překladu 
zahraniční učebnice matematiky v článku o VUTIU v Událostech VUT 9/2006, str. 7, citace: "Její úspěch 
nám umožnil ve stejné edici připravit k vydání také překlad dalších zahraničních učebnic, ... 
matematiky."  Tato formulace zřejmě chybně informuje, že je k vydání připraven překlad zahraniční 
učebnice matematiky, a dále předjímá její vydání, ačkoliv není v Edičním plánu VUT a o jejím vydání 
podle členů Ediční rady VUT z AS dosud nebylo rozhodnuto. I proto se objevují dotazy, zda vydání 
tohoto překladu již neprosadili mimo rámec Edičního plánu VUT členové AS VUT s matematickým 
zaměřením. Zdůraznil, že tento názor odmítá, a pokud je mu známo, všichni členové AS plně respektují 
kompetence ediční rady. Navíc upozornil, že je informován, že řada kvalifikovaných odborníků (děkanů 
i členů ediční rady) vydání podobného překladu trvale odmítá nejen s odkazem na možnosti studovat 
existující kvalitní české nebo původní cizojazyčné prameny, ale protože pochybují o finanční návratnosti 
investice potřebné k vydání takového díla. Rektor Rais sdělil, že vedení VUT trvá na dodržení 
schváleného Edičního plánu VUT. Jiné tituly kromě požadavků vedení VUT na propagační materiály 
a publikace nebudou vydávány. Za uvedení informací v časopisu Události odpovídá ředitelka 
Nakladatelství VUTIUM. 
 

 Prorektor Jura 
 Seznam poradních sborů a pracovních skupin VUT byl vystaven na internetových stránkách VUT 

včetně personálního obsazení. Výjimku tvoří Stavební komise VUT a Programová rada CEVAPO, 
které budou doplněny dodatečně.   

 V termínu do 20. 11. 2006 byly podány 4 projekty na vydání publikací Nakladatelstvím VUTIUM 
v roce 2007 (3 z FSI, 1 z FIT). Dle schválených pravidel byly projekty odeslány členům Ediční rady 
VUT s žádostí o návrh oponentů. Dosud byly doručeny oponentské posudky tří projektů. Doc. 
Kvíčala požádal o možnost dodatečného doplnění jednoho projektu z FaVU. Při této příležitosti 
uvedl, že studentka FaVU  MgA. Barbora Klímová obdržela prestižní Cenu Jindřicha Chalupeckého.   

 Připravuje se přemístění galerie VUTIUM do prostor Ústřední knihovny. Cílem je důstojnější 
umístění této galerie a rozšíření její prodejní doby na 40 hodin týdně.  

 Složení Rady pro informační systém VUT: z důvodů změny ve vedení FA je do RIS jmenován nový 
zástupce FA proděkan Ing. arch. Jiří Palacký a jako odborný poradce doc. Ing. Jan Viktorin, CSc. 

 
 Prorektor Kotoul  

 Informace o 7. Rámcovém programu: VUT má možnost se zapojit do spolupráce s firmou 
Volkswagen; zúčastněné fakulty připravují návrhy témat na spolupráci, odpověď VW obdrží VUT 
během prosince 2006. 

 Příprava návrhu projektů OP VaV pI (Operační program Výzkum a vývoj pro inovace): proběhla 
screeningová kola, posuzují se nabídky ze strany univerzit, jejich návaznost na legislativu a finanční 
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záležitosti. 
 Ze strany VUT je nutné vybudovat centrální projektovou kancelář, která by se přímo podílela na 

přípravě projektů, poradenství při jejich řešení včetně ekonomické stránky. 
 Dne 22. 11. 2006 se na úrovni rektora uskuteční schůzka se zástupci firmy Ernst & Young, které se 

zúčastní děkan FAST P. Štěpánek a prorektor M. Kotoul.  
  

 Prorektor Švec 
 Dle údajů zadaných do matriky ke dni 31.10. 2006 má VUT ve všech formách a stupních studia 

celkem 21 293 studentů, téměř o 700 více, než v minulém akademickém roce.  
 Na úrovni vedení VUT probíhají jednání o možnostech dalšího navýšení počtu studentů: rozšíření 

studijních programů v anglickém jazyce, vytypovávání univerzit v slovanských zemích, jejichž 
studenti by se mohli na VUT vzdělávat ve studijních programech v českém jazyce. 

 Veletrh Gaudeamus proběhl velmi úspěšně, oceněna byla zejména prezentace školy, v rámci které byla 
uplatněna informace o umístění VUT ve světovém žebříčku Top 500.   

 Dne 22. 11. 2006 se bude v prostorách Centra VUT konat seminář „Systémy pro zpřístupňování 
vysokoškolských kvalifikačních prací“, který pořádá ÚK VUT ve spolupráci s Asociací knihoven 
vysokých škol. Cílem je informovat se navzájem o způsobu uveřejňování výše uvedených prací. Dne 
23. 11. se koná zasedání Komise pro elektronické vysokoškolské kvalifikační práce. 

 Prorektor se dne 23. 11. 2006 zúčastní jednání na MŠMT ve věci operačního programu „Vzdělávání 
pro konkurenceschopnost, prioritní osa 2 – terciární vzdělávání, výzkum a vývoj“. 

 
 Prorektor Fiala 

 Spolupráce s americkými univerzitami: rektor Rais obdržel od českého konzula v Chicagu písemnou 
nabídku pomoci při dojednávání spolupráce VUT s Illinois Institute of Technology.  

 V Záhřebu se uskutečnila první schůzka konsorcia projektu Tempus, na zřízení kanceláří pro vztahy 
chorvatských univerzit (Záhřeb, Dubrovník, Zadar) s veřejností. VUT zajistí v r. 2007 informativní 
schůzku zástupců chorvatských univerzit v Brně; projekt je financován EU.  

 Místopředseda IDM ve Vídni (Institute for the Danube Region and Central Europe) O. Huber nabídl 
VUT možnost prezentace ve Vídni a v Dolním Rakousku, určenou zástupcům průmyslu a členům 
rakouské Obchodní komory; vedení VUT nabídku akceptovalo s tím, že prezentaci připraví pro 
1. pololetí r. 2007. 

 
6. PROJEDNÁNÍ DODATKU ROZPOČTU VUT V BRNĚ NA R. 2006 

Na základě platného vnitřního předpisu „Pravidla hospodaření a účtování VUT“ předložil kvestor  VUT 
dne 24. 10. 2006 Akademickému senátu VUT návrh na změnu v rozpočtu VUT, spočívající v přesunu 
3 mil. Kč z Rezervního fondu pro zabezpečení vzdělávací činnosti a s ní související tvůrčí činnosti do 
Sociálního fondu za účelem financování příspěvku VUT ve výši 500 Kč na penzijní připojištění každého 
zaměstnance VUT v měsících listopadu a prosinci. Tento návrh byl projednán EK AS VUT (dne 7. 11. 
2006) a LK AS VUT (dne 14. 11. 2006). Obě komise doporučují AS VUT tento návrh schválit. 

Vzhledem k tomu, že nebyla vznesena žádná připomínka, byl schválen následující návrh usnesení. 

Návrh usnesení:  
AS VUT schvaluje návrh Dodatku Rozpočtu VUT v předloženém znění. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

UAS2. 
AS VUT schvaluje návrh Dodatku Rozpočtu VUT v předloženém znění. 
 
 
7. PROJEDNÁNÍ ŽÁDOSTÍ KVESTORA O VYJÁDŘENÍ K NÁKUPU POZEMKŮ V R. 2006 

Kvestor VUT předložil AS VUT k vyjádření tyto dokumenty: 

1. Žádost o projednání nákupu pozemků v r. 2006 (rozeslána E-mailem dne 13. 9. 2006) 
2. Doplnění žádosti o projednání záměru vykoupit pozemky v lokalitě PPV (rozeslána E-mailem dne 

3. 11. 2006) 
3. Žádost o projednání záměru vykoupit pozemky v lokalitě PPV (rozeslána E-mailem dne 30. 10. 2006) 

 4



4. Žádost o projednání záměru prodeje pozemku v lokalitě PPV (rozeslána E-mailem dne 30. 10. 2006) 
5. Žádost o projednání záměru zřízení věcného břemene (firma KVINT, s.r.o.) – rozeslána E-mailem dne 

31. 10. 2006) 

Výše uvedené majetkoprávní záležitosti byly diskutovány na jednáních EK AS VUT (10. 10., 31. 10. 
a 7. 11. 2006) a LK AS VUT (17. 10. a 14. 11. 2006) a na zasedání AS VUT dne 24. 10. 2006. 
Legislativní komise AS VUT dne 14. 11. doporučila, aby se AS k výše uvedeným majetkoprávním 
záležitostem vyjádřil kladně. Ekonomická komise AS VUT bezprostředně před začátkem zasedání kladné 
vyjádření AS VUT rovněž doporučila. Doc. Dalík upozornil, že v předloženém dokumentu č. 4 jsou 
uvedeny parcely č. 4767/201, 4767/199, 4767/200, které dle písemného vyjádření kvestora Správní rada 
VUT projednala, ale v zápise ze zasedání SR dne 12. 5. 2006 není vydání písemného souhlasu SR 
uvedeno. Kvestor Kotek podrobně vysvětlil metodiku projednávání majetkoprávních záležitostí ve 
Správní radě VUT.   

Doc. Dalík sdělil, že AS VUT se k předloženým dokumentům č. 3, 4 a 5 může vyjádřit jen po zkrácení 
předkládací lhůty o 1 týden. AS VUT návrh na zkrácení předkládací lhůty schválil.  

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zkrácení předkládací lhůty pro výše uvedené právní úkony č. 3, 4, 5, které vyžadují 
písemný souhlas Správní rady VUT dle § 15 zákona o VŠ, o 1 týden. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

UAS3. 
AS VUT schvaluje zkrácení předkládací lhůty pro výše uvedené právní úkony č. 3, 4, 5, které vyžadují 
písemný souhlas Správní rady VUT dle § 15 zákona o VŠ, o 1 týden. 

Návrh usnesení:  
AS VUT nemá námitek proti tomu, aby VUT realizovalo nákupy a prodej pozemků specifikovaných ve 
výše uvedených žádostech kvestora VUT č. 1 až 5, včetně záměru zřízení věcného břemene ve prospěch 
firmy KVINT s. r. o. 
Hlasování:  pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  

UAS4. 
AS VUT nemá námitek proti tomu, aby VUT realizovalo nákupy a prodej pozemků specifikovaných ve 
výše uvedených žádostech kvestora VUT č. 1 až 5, včetně záměru zřízení věcného břemene ve prospěch 
firmy KVINT s. r. o. 
 
Předseda AS VUT doc. Dalík sdělil, že k procedurální otázce projednávání majetkoprávních záležitostí 
bude AS VUT dále jednat po obdržení vyjádření z MŠMT, o které požádala předsedkyně legislativní 
komise AS doc. Lhotáková na základě požadavku ekonomické komise AS.  

RNDr. Popela upozornil, že Ing. arch. Mohelník na zasedání EK dne 7. 11. 2006 seznámil EK se svým 
stanoviskem k nákupu pozemků pro VUT v minulosti. Členové EK AS VUT požádali  Ing. Mohelníka, 
aby své stanovisko zdokumentoval a předal je současnému vedení VUT.  
 

8. PROJEDNÁVÁNÍ NÁVRHU ÚČASTI VUT VE SPIN-OFF FIRMĚ THRILLOBIT 

Na zasedání AS VUT dne 24. 10. 2006 předložil kvestor VUT Akademickému senátu VUT návrh účasti 
VUT v Brně na založení společnosti Thrillobit, s.r.o. EK AS VUT na svém zasedání dne 7. 11. 2006 
požádala předkladatele, aby návrh upravil a doplnil v souladu s čl. 3 odst. 1 písmeno b) Pravidel pro 
zakládání právnických osob Vysokým učením technickým v Brně. K tomuto požadavku se připojila LK 
AS VUT dne 14. 11. 2006.  

Kvestor Kotek sdělil, že proběhla jednání, ze kterých vyplynula potřeba jistých změn v předloženém 
dokumentu. Se změnami AS VUT ústní formou seznámil a změněný návrh předložil AS v tištěné formě.    
V následující diskusi vystoupili zejména Ing. Hanušová, RNDr. Popela, doc. Dalík a doc. Hanáček. 
Diskuse se týkala požadavku na vyjasnění role spin-off firem v procesu využívání výsledků výzkumu 
a vývoje na VUT v praxi, úlohy ÚTT a Inkubátoru VUT. V diskusi bylo rovněž doporučeno stanovit, kdo 
bude rozhodovat o tom, zda tyto firmy mají být navrženy, zda záměr předkladatele je reálný z hlediska 
aplikace výsledků vědecko-výzkumné činnosti a v neposlední řadě stanovit strategii kontroly těchto 
firem. Rektor Rais informoval o velmi přínosné přednášce poradce ministryně školství Ing. Komárka 
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o spin-off firmách a sdělil, že následně požádal prof. Vrbku, aby ÚTT připravilo pro tyto aktivity VUT 
metodické pokyny, k nimž se AS VUT bude moci vyjádřit.  
Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že vzhledem k velkému významu spin-off firem jak z hlediska vkladu 
VUT do těchto společností, tak i jejich činnosti a předpokládaným výnosům, doporučuje, aby 
navrhovatelé spin-off firem se svými záměry seznámili akademickou obec VUT. AS VUT má zatím 
nedostatečné informace, a proto nemá možnost se k předloženým návrhům zcela kvalifikovaně vyjádřit.  
Ing. Hanušová souhlasila s názorem RNDr. Popely a doporučila, aby VUT jasně definovalo nehmotný 
majetek. Doc. Hanáček vznesl dotaz, zda se v předloženém návrhu nezměnil název s.r.o., neboť v zápise 
z kolegia rektora se uvádí jiný název – Invea? Doc. Dalík uvedl, že předložený návrh nebyl zpracován 
podle požadavků současné legislativy (viz požadavek EK i LK na doplnění článku 3 odst. 1 písm. b) 
Pravidel pro zakládání právnických osob VUT) a dále upozornil, že dle „Pravidel“ musí být předložené 
návrhy projednány v AS VUT před zasedáním Správní rady VUT a před vydáním jejího písemného 
souhlasu. 
Na základě této diskuse rektor Rais sdělil, že výše uvedený návrh bude stažen z programu jednání Správní 
rady VUT dne 27. 11. 2006 a že jeho projednání správní radou proběhne elektronickou formou   
začátkem ledna 2007.  
Diskuse dospěla k závěru, že AS VUT předložení nové verze návrhu na zřízení spin-off firmy Thrillobit, 
s.r.o. upravené ve smyslu požadavku LK a EK AS VUT bere na vědomí.  

Návrh usnesení: 
AS VUT bere na vědomí předložení nové verze návrhu na zřízení spin-off firmy Thrillobit, s.r.o. ve 
smyslu požadavku EK a LK AS VUT.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

UAS5. 
AS VUT bere na vědomí předložení nové verze návrhu na zřízení spin-off firmy Thrillobit, s.r.o. ve 
smyslu požadavku EK a LK AS VUT.  
 

9.  PŘEDLOŽENÍ NÁVRHŮ NA ZALOŽENÍ SPIN-OFF FIREM ITEUS, S.R.O. A LTR, S.R.O. 

Dne 14. 11. 2006 předložil děkan FEKT prof. R. Vrba Akademickému senátu VUT k vyjádření návrh na 
založení spin-off firem ITEUS, s.r.o. a LTR, s.r.o.  

EK AS VUT na svém jednání bezprostředně před zasedáním konstatovala: Dle Pravidel pro zakládání 
právnických osob VUT v Brně je předkladatelem těchto návrhů rektor, po projednání a souhlasném 
stanovisku kvestora. Tyto úkony se zatím neuskutečnily, navíc předložené návrhy neobsahují náležitosti 
uvedené v čl. 3 odst. 1 písm. a)  výše uvedených „Pravidel“. 

Kvestor Kotek sdělil, že výše uvedené návrhy mu byly předány za účelem vydání stanoviska a dále 
seznámil senátory s upřesněním a doplněním návrhů týkajícím se zejména majetkového podílu VUT 
a výše vkladu VUT do těchto dvou společností. Kvestor poté AS VUT sdělil, že oba upravené návrhy 
předloží ihned po zasedání.   

AS VUT přijal toto usnesení.  

Návrh usnesení:  
AS VUT  bere na vědomí předložení návrhů na zřízení spin-off firem LTR, s.r.o. a ITEUS, s.r.o. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

UAS6. 
AS VUT  bere na vědomí předložení návrhů na zřízení spin-off firem ITEUS, s.r.o. a LTR, s.r.o.  
 

10.  LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

AS VUT obdržel dne 13. 11. 2006 tyto novelizované vnitřní předpisy FIT VUT: 

 Návrh nového znění VaJŘ AS FIT. První návrh projednala LK AS VUT dne 27. 6. 2006 a vrátila jej 
AS FIT s připomínkami k přepracování. AS FIT tyto připomínky projednal na svém zasedání dne 
7. 11. 2006 a většinu z nich do nového návrhu zapracoval. Neakceptoval však připomínku LK, aby 
VaJŘ AS FIT umožňoval pokračování členství v AS FIT studentům, přecházejícím z magisterského 
do doktorského studijního programu. 
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 Návrh nového znění Disciplinárního řádu FIT VUT. 

Předsedkyně LK AS doc. Lhotáková uvedla, že jménem legislativní komise požádá o vyjádření k výše 
uvedených návrhům vnitřních předpisů FIT JUDr. Kopřivu ze Správního odboru Rektorátu VUT. AS 
VUT s tímto postupem LK souhlasil. 

 
11.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
* Projednání podnětu tajemnice FCH Ing. Herrmannové 

Jednání k tomuto bodu se zúčastnila tajemnice Fakulty chemické Ing. Herrmannová. V úvodu stručně 
doplnila svůj písemný návrh, který byl členům AS VUT doručen E-mailem dne 16. 11. 2006. Sdělila, že 
se na AS VUT obrací z pověření děkana a Akademického senátu FCH. Svou žádost zdůvodnila zejména 
špatnými zkušenostmi se spoluprací FCH s provozním odborem Rektorátu VUT, v důsledku které měla 
fakulta vzhledem k její specifice často velmi vážné problémy v oblasti bezpečnosti práce a ochrany 
životního prostředí i běžného provozu fakulty.  
K žádosti tajemnice Ing. Herrmannové se vyjádřil kvestor Kotek. Sdělil, že strategií vedení VUT je 
jednotný přístup k nakládání s finančními prostředky a sjednocení modelu financování v areálu 
Purkyňova je tedy systémovým opatřením. V budoucnosti je připraven řešit oprávněné písemné stížnosti 
FCH s provozním odborem Rektorátu i formou personálních opatření. 
Prof. Vávrová na základě pověření děkanem FCH informovala o některých odborných záležitostech 
souvisejících s platnou legislativou (zákon o chemických látkách, chemických přípravcích a odpadech).  
Rektor Rais zdůraznil, že diskutovaný problém měl být nejprve řešen jednáním vedení FCH s vedením 
VUT a ne na zasedání AS VUT. 
Ing. Herrmannová uvedla, že pokud bude vedení VUT aktivně řešit problémy FCH v této oblasti, bude 
fakulta ochotna změnit stanovisko a bude zvažovat i vklad finančních prostředků do rozpočtu provozního 
odboru Rektorátu. 
AS VUT po krátké diskusi dospěl k doporučení, aby uvedená žádost tajemnice FCH Ing. Herrmannové 
byla projednána vedením FCH s vedením VUT. 
 
* Rozdělení rezervy AS VUT 

Rezerva AS VUT ve výši 1 mil. Kč nebyla v roce 2006 čerpána. Předseda AS navrhl, aby přibližně 
50 000 Kč z této rezervy bylo použito pro financování nákupu tonerů a papírů do tiskáren, používaných 
členy AS VUT na jejich pracovištích a aby zbývající část ve výši 950 tis. Kč byla rozdělena podle klíče 
fakultám VUT.  

RNDr. Popela informoval o tomto stanovisku EK AS VUT: Členové EK souhlasí s návrhem doc. Dalíka 
na vyčlenění částky cca 50 tis. Kč na nákup tonerů a papírů pro tiskárny členů AS VUT. Dále EK AS 
VUT doporučuje přijmout usnesení k rozdělení rezervy na příštím zasedání, aby se využití zbývající 
částky mohlo ještě prodiskutovat na zasedání EK AS VUT. Této rezervy lze využít např. na 
restrukturalizaci Rektorátu nebo na podporu FaVU nebo na podporu rizikového fondu. EK dále RNDr. 
Popelovi uložila, aby v návaznosti na již dříve diskutovaný problém zpracování ekonomických dat 
prověřil možnosti nákupu vhodného statistického případně simulačního software a aby jeho nákup 
zabezpečil včetně způsobu financování (zvážit možnost úhrady z části rezerv).  
 
* Penzijní připojištění zaměstnanců VUT 

AS VUT (a jeho komise) tuto problematiku již dlouho a podrobně prodiskutoval. EK AS VUT dne 7. 11. 
2006 zformulovala tyto závěry: 

1. Problémy s ochranou osobních údajů byly vyřešeny změnou smlouvy s makléřskou společností.  
2. Problémy s nevhodným chováním zástupců makléřské společnosti byly vyřešeny tím, že kvestor 

předal stížnost vedoucí oblastní pobočky makléřské společnosti. 
3. Problémy s obsahem dokumentů „Zásady a pokyny k poskytování příspěvku zaměstnavatele na 

penzijní připojištění a životní pojištění zaměstnanců“ a „Dohody o poskytování příspěvku 
zaměstnavatele…“ slíbil kvestor Kotek vyřešit do konce r. 2006 s pomocí externího právníka.  

Doc. Lhotáková sdělila, že s těmito závěry se ztotožnila i LK AS VUT.  
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V následující diskusi RNDr. Krupková upozornila, že bod 3 by měl být doplněn o vyjádření kvestora, že 
bude od 1. 1. 2006 vydána směrnice.  

RNDr. Popela sdělil, že od kvestora Kotka obdržel odpovědi na připomínky AO FSI. Tyto odpovědi 
budou předneseny na zasedání AS FSI dne 23. 11. 2006.  

Po diskusi AS VUT zformuloval tento návrh usnesení. 

Návrh usnesení: 
AS VUT konstatuje, že jednáním s kvestorem VUT o procesu poskytování příspěvku VUT na penzijní 
připojištění zaměstnanců VUT bylo dosaženo těchto výsledků: 

1. Problémy s ochranou osobních údajů byly vyřešeny změnou smlouvy s makléřskou společností.  
2. Problémy s nevhodným chováním zástupců makléřské společnosti byly vyřešeny tím, že kvestor 

předal stížnost vedoucí oblastní pobočky makléřské společnosti. 
3. Problémy s obsahem dokumentů „Zásady a pokyny k poskytování příspěvku zaměstnavatele na 

penzijní připojištění a životní pojištění zaměstnanců“ a „Dohody o poskytování příspěvku 
zaměstnavatele…“ slíbil kvestor Kotek vyřešit do konce r. 2006 s pomocí externího právníka  

4. Právní rámec poskytování příspěvku zaměstnavatele na penzijní připojištění a životní pojištění 
zaměstnanců bude definován formou vydání směrnice.  

Hlasování:  pro – 17 hlasů,  proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

UAS7. 
AS VUT konstatuje, že jednáním s kvestorem VUT o procesu poskytování příspěvku VUT na penzijní 
připojištění zaměstnanců VUT bylo dosaženo těchto výsledků: 

1. Problémy s ochranou osobních údajů byly vyřešeny změnou smlouvy s makléřskou společností.  
2. Problémy s nevhodným chováním zástupců makléřské společnosti byly vyřešeny tím, že kvestor 

předal stížnost vedoucí oblastní pobočky makléřské společnosti. 
3. Problémy s obsahem dokumentů „Zásady a pokyny k poskytování příspěvku zaměstnavatele na 

penzijní připojištění a životní pojištění zaměstnanců“ a „Dohody o poskytování příspěvku 
zaměstnavatele…“ slíbil kvestor Kotek vyřešit do konce r. 2006 s pomocí externího právníka  

4. Právní rámec poskytování příspěvku zaměstnavatele na penzijní připojištění a životní pojištění 
zaměstnanců bude definován formou vydání směrnice.  

 
12.  INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Vzhledem k nepřítomnosti doc. Münsterové z důvodu pracovní cesty do zahraničí informovala o jednání 
Sněmu RVŠ konaném dne 16. 11. 2006 RNDr. Krupková.  

Hlavními body jednání bylo: Zhodnocení činnosti RVŠ v r. 2006 a zpráva o činnosti předsednictva RVŠ 
v období květen – listopad 2006 (předseda RVŠ prof. Haasz); Ekonomické informace (doc. Cakl); 
Vystoupení hostů (náměstek prof. Matějů, ředitel odboru VŠ Ing. Beneš, prof. Syka, RNDr. Dolanský 
z VŠOS); Strategie ve vysokém školství – záměry a hodnocení (doc. Ježek); Výzkum a vývoj na 
vysokých školách, problematika hodnocení specifického výzkumu (doc. Tremlová, doc. Ježek); 
Hodnocení uměleckých škol a fakult – moduly, kritéria, reflexe ze zahraničí (prof. Klíma); Informace ze 
Studentské komory, problematika věkové hranice studenta 26 let (Mgr. Poláčková).  

Sněm RVŠ v rámci bodu „Vystoupení hostů“ vyslechl vystoupení prof. Matějů, prof. Syky a RNDr. 
Dolanského a konstatoval, že vítá aktivity MŠMT v oblastech týkajících se problematiky zúčtování 
příspěvku, řešení problematiky DPH v oblasti projektů EU a novely zákona 130/2002 Sb. 
ke spolufinancování projektů 7. programu EU a žádá MŠMT, aby se urychleně zabývalo problematikou 
kolize novely vysokoškolského zákona v oblasti „sociálního stipendia“ se zákonem o sociální potřebnosti 
popř. s dalšími zákony z této oblasti. 

Sněm RVŠ přijal toto prohlášení k problematice rozpočtu vysokých škol:  
„Prohlášení Rady vysokých škol – 16. 11. 2006: 
Sněm RVŠ vítá návrh Výboru pro vědu, vzdělávání, kulturu, mládež a tělovýchovu PS PČR navýšit 
rozpočet VŠ ve státním rozpočtu na rok 2007, kap. 333 celkem o 615 mil. Kč, což pokryje nezbytné výdaje 
na dofinancování nárůstu počtu studentů, sociální stipendia a část prostředků na spolufinancování 
projektů v rámci programů EU. Sněm RVŠ současně vyzývá Rozpočtový výbor PS PČR, aby tento návrh 
podpořil. RVŠ upozorňuje, že toto navýšení nemá rozvojový charakter, umožní pouze udržet současný stav 
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úrovně výdajů na studenta, mandatorní výdaje na stipendia a čerpání finančních prostředků z programů 
EU.“ 
Zápisy z jednání Sněmu RVŠ jsou uvedeny na internetové adrese: http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=44 , 
materiál RVŠ týkající se ekonomiky VŠ je na adrese: http://www.radavs.cz/clanek.php?oblast=15&c=732  

Poté RNDr. Krupková informovala členy AS VUT o jednání pracovní komise RVŠ – předsedové 
akademických senátů VŠ, kterého se zúčastnila na základě pověření předsedy AS doc. Dalíka. Jedním 
z bodů programu byla diskuse týkající se předkládání dokumentů k projednání v akademických senátech. 
Z jednání vyplynulo, že na různých VŠ jsou diametrálně odlišná pravidla pro předkládání dokumentů – 
na některých jsou i 5ti týdenní předkládací lhůty, na některých neexistují předkládací lhůty k žádným 
dokumentům. RNDr. Krupková konstatovala, že délky předkládacích lhůt na VUT jsou přibližně ve 
středu spektra VŠ v ČR a že AS VUT může předkládané návrhy zodpovědně prostudovat. Dále uvedla 
dva extrémní příklady. Statut UK zatím nebyl novelizován, takže AS UK může projednávat a schvalovat 
i vnitřní předpisy, které mu nebyly předloženy rektorem. Naopak AS UP v Olomouci se zásadně  
vyjadřuje k majetkoprávním záležitostem až po jejich schválení správní radou. Na většině VŠ je však 
snaha jednat v duchu zákona o VŠ tak, aby vyjádření AS předcházelo schválení správní radou. Co se týče 
obsahu projednávaných majetkoprávních záležitostí, na všech VŠ se předpokládá, že dokumenty 
projednávané v AS a schvalované ve správní radě jsou identické.  

Na závěr P. Dub, DiS. informoval o dalších jednáních SK RVŠ týkajících se změny statutu „Student“ 
a zrušení hranice 26 let věku; další jednání na toto téma se uskuteční ve čtvrtek 30. 11. 2006, AS VUT 
bude informován. Dále uvedl, že FaVU se ujala prezentace Pracovní komise RVŠ pro umělecké VŠ. Prof. 
Klíma, který je předsedou Pracovní komise RVŠ pro umělecké VŠ, přislíbil, že příští zpráva této komise 
se bude zabývat problematikou navýšení koeficientu FaVU. 

Kvestor Kotek informoval o doručeném návrhu novely zákona o VŠ týkající se zejména § 18.  
 

13.  RŮZNÉ 

 Schůze pedagogické komise AS VUT se bude konat v úterý v 11:00 hod. v zasedací místnosti rektora.  
 Schůze ekonomické komise AS VUT se bude konat v úterý 5. 12. 2006 v 10:00 hod. v zasedací 

místnosti rektora VUT.  
 Schůze legislativní komise AS VUT se bude konat v úterý 12. 12. 2006 v 9:00 hod. v zasedací 

místnosti prorektorů, Rektorát VUT, Antonínská 1.  
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 19. prosince 2006 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
  
 
                                                
                 Veronika Donthová                                                   Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT                    předseda AS VUT v Brně 

                    ze zasedání omluvena 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
V Brně dne 27. 11. 2006 
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